

Canadian Institute of Forestry Delegation Visits China

Beijing China, October 1st, 2012 – The Canadian Institute of Forestry - Institut forestier du Canada (CIF/IFC) participated in the fourth annual Beijing Forestry Forum from September 24th to 26th, through a delegation of nine of its members - brought together from across Canada. The group made presentations that fit well with the themes of the forum, focusing on climate change and forest carbon, sustainable use of biomass for bioenergy, and maintaining forest ecosystem integrity and biodiversity. The forum attracted the largest attendance in its four year history, with over 260 participating delegates representing several countries. A large student contingent from several Chinese forestry universities also attended.

“I am very proud of our Institute’s delegation and their contribution to the Beijing Forestry Forum,” said Mr. Michel Vallée, President of the CIF/IFC. “The members of our group came together from across Canada, and provided presentations that were leading edge in terms of the research on climate change, carbon and bioenergy. It shows the depth and relevance of our organization, and the professional credibility of our individual members. It also really helped to demonstrate the good work we are doing in Canada.”

The CIF/IFC member delegation included: John Pineau, Mattawa ON, Dr. Brian Titus, Victoria BC, Mr. Mark Kube, Edmonton AB, Dr. Mark Johnston, Saskatoon SK, Dr. Ron Ayling, Almonte ON, Mr. Fred Pinto, North Bay ON, Mr. Nick Gralewicz, Toronto, ON, Dr. Chris Hennigar, Fredericton NB, Mr. Bruce Pendrel, Fredericton NB. While the CIF/IFC delegates work for different organizations in government, industry or academia, they are all voluntary members of the Institute, a national non-profit association of forest professionals and practitioners.

“The Beijing Forestry Forum was an excellent opportunity for the Institute to be front and centre again in China, said Mr. John Pineau,” CEO of the CIF/IFC. “We have a long history of forest science collaboration beginning in the 1970’s, and it is important that we reaffirm and continue to grow our relationship and relevance with the Chinese, and that we improve the exchange of forestry knowledge and information that will help people and forests in both countries.”

As a result of the Canadian participation, there was recurring recognition by conference organizers that the issues and challenges relating to global climate change and forests are largely common in both countries and that the opportunity to work together to find solutions is significant, and must be pursued.



“Our renewed collaboration with the Chinese is exciting,” said Mr. Matt Meade, Executive Director of CIF/IFC. “We are beginning to implement several projects including cooperative publishing in our professional journal The Forestry Chronicle, specific training in Canada for Chinese forest practitioners, and electronic science lectures. We are also pleased that a large delegation from China will attend our Institute’s national conference in Cornerbrook Newfoundland in September 2013.”

*Canadian Institute of Forestry Delegation Visits China/
Une délégation de l’Institut en visite en Chine*

The Canadian Institute of Forestry – Institut forestier du Canada has been the national voice of people who work in the forest since 1908, advocating for sound forest stewardship and sustainability across Canada and throughout the world. The Institute's 2200 members work in government, industry, and academia, and include foresters, technicians, biologists, ecologists, educators, scientists, students and many individuals with an interest and passion for our nation's forests and the complex ecosystems they encompass.

For additional information please contact:

Matt Meade
705-744-1715 ext. 595
mmeade@cif-ifc.org

-30-

Une délégation de l'Institut en visite en Chine

Pékin, Chine, 1er octobre 2012 – Du 24 au 26 septembre, l'Institut forestier du Canada — Canadian Institute of Forestry (IFC/CIF) a participé au quatrième Forum forestier annuel de Pékin (Beijing Forestry Forum) y déléguant neuf représentants de partout au Canada. Le groupe y a fait des exposés centrés sur les thèmes du forum, soit les changements climatiques et le carbone forestier, l'utilisation durable de la biomasse à des fins énergétiques et la conservation des écosystèmes forestiers et de la biodiversité. Le forum a connu sa plus forte participation en quatre ans, accueillant plus de 260 délégués de nombreux pays. Il faut signaler de plus la présence d'un fort contingent d'étudiants venant des universités forestières de Chine.

« Je suis très fier de la délégation de notre Institut et du rôle qu'elle a joué au Forum forestier de Pékin, » a dit M. Michel Vallée, président de l'IFC/CIF. « Les membres de notre groupe venaient de partout au Canada et ont fait des exposés à la fine pointe de la recherche sur les changements climatiques, le carbone et la bioénergie. Autant de preuves du sérieux et de la pertinence de notre organisation et de la crédibilité professionnelle de chacun de ses membres. Au surcroît, elle démontre le sérieux des travaux effectués ici, au Canada.

La délégation de l'IFC/CIF était formée de : John Pineau, Mattawa (ON), docteur Brian Titus, Victoria (BC), M. Mark Kube, Edmonton (AB), docteur Mark Johnston, Saskatoon (SK), docteur Ron Ayling, Almonte (ON), M. Fred Pinto, North Bay (ON), M. Nick Gralewicz, Toronto (ON), docteur Chris Hennigar, Fredericton (NB), et de M. Bruce Pendrel, Fredericton(NB). Bien qu'ils travaillent pour différentes organisations gouvernementales, industries ou universités, les délégués de l'IFC/CIF sont tous des membres bénévoles de l'Institut, une association nationale sans but lucratif de professionnels et d'intervenants forestiers.

“Le Forum forestier de Pékin fut une excellente occasion pour l'Institut de se démarquer de nouveau en Chine”, a déclaré M John Pineau, Président directeur général de l'IFC/CIF. “Depuis les années '70, nous avons bâti un long historique de collaboration en matière de science forestière et il importe de poursuivre, voire d'étendre notre relation fructueuse avec les Chinois et d'accroître nos échanges de connaissances et d'informations forestières au profit des citoyens et des forêts des deux pays.”

Conséquence de la participation canadienne, les organisateurs de la conférence ont souligné à plusieurs reprises que les deux pays partagent dans une large mesure les mêmes enjeux défis en matière de changements climatiques et de forêts et qu'ils ont tout intérêt à y chercher des solutions ensemble.

“Nous sommes emballés de poursuivre notre collaboration avec les Chinois”, a déclaré M. Matt Meade, Chef de la direction de l'IFC/CIF. “Nous sommes sur le point de mettre en œuvre plusieurs projets, dont la publication d'articles dans The Forestry Chronicle, des formations adaptées données au Canada pour les professionnels forestiers chinois ainsi que des conférences scientifiques en ligne. Nous sommes

heureux également qu'une importante délégation de la Chine ait annoncé son intention d'assister au congrès national de l'Institut qui se tiendra à Cornerbrook (Terre-Neuve) en septembre 2013.

L'Institut forestier du Canada — Canadian Institute of Forestry (IFC/CIF) est la voix nationale des professionnels de la forêt depuis 1908 et préconise la saine gestion et la durabilité des forêts au Canada et dans le monde. Les 2200 membres de l'Institut occupent des emplois dans les gouvernements, l'industrie et les universités et représente des forestiers, des technologues et techniciens de la forêt, des biologistes, des écologistes, des éducateurs, des scientifiques, des étudiants et plusieurs autres professionnels qui s'intéressent aux forêts du pays et aux écosystèmes complexes qu'ils abritent.

Pour plus d'informations :

Matt Meade
Directeur général IFC/CIF
Courriel : mmeade@cif-ifc.org
Téléphone : 705-744-1715 poste 595